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Organ Kommunfullmäktige 
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Övriga deltagare 

Ersättare Wim Bengtsson (S), Elsa Petersson (S), Kenneth Petersson (C), Ann 

Harmander (M), Niclas Petersson (L) 

 

Tjänstepersoner Emma Adrian, hållbarhetsstrateg/ungdomsrådets kontaktperson; Jimmy 

Rudelius, förvaltningschef för lärande- och kulturförvaltningen; Christer 

Kratz, kommunchef; Bernhard Neuman, administrativ chef; Sofie Offerlind, 

kommunvägledare; Anna Wahledow Linde, kommunsekreterare 

 

Övriga Ungdomsrådets representanter: Karin Nassman, Omar Abu Ajaj, Ella 

Dackebrand, Lovisa Hagberg, Noah Barkstedt, Stina Lundqvist; Jan-Åke 

Karlsson (M), revisionsnämndens ordförande 

 

Allmänhet Öppet sammanträde 

 
Sekreterare Anna Wahledow Linde 

 
Utses att justera Catarina Bentsrud och Birgitta Holmgren 

 
Justeringsdatum 2025-05-23 Paragrafer 82-101 

 
Digital signering  Protokollet har signerats digitalt av 

  

 Ordförande – Börje Slättman 

  

 Justerande – Catarina Bentsrud och Birgitta Holmgren 
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Bevis om anslagsdag 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Sammanträdesdatum 2025-05-19 

Justeringsdatum 2025-05-23 

Anslaget publiceras 2025-05-26 

Anslaget tas ner 2025-06-19 

Förvaringsplats för protokollet Nybro kommuns allmänna diariesystem 
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§ 82 - Allmänhetens frågestund 
Fråga från allmänheten till individ- och familjenämndens ordförande Martina Aronsson (S): 

• Vilka regler styr vilka rättigheter en handläggare har vid hembesök i en familj i samband 

med utredning, alternativt behandling inom familjeomsorgen? 

Martina Aronsson (S) ber att få återkomma till frågeställaren. 
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§ 83 - Efterträdarval – ny sammanräkning 
Dnr KS 2025-100 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anmäla ny ersättare, Åsa Lord (S), efter avgående ersättaren Elvisa Abazoska (S). 

Redogörelse för ärendet 
Anmälan av Länsstyrelsen i Kalmar läns protokoll från den 24 april 2025. 

 

Beslutet skickas till 
• Åsa Lord 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 84 - Information och redovisning – Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet, bestående av Lovisa Hagberg, ordförande (Åkrahällskolan), Noah Barkstedt, 

vice ordförande (Paradisskolan), Karim Nassman, Omar Abu Ajaj, Ella Dackebrand, Stina 

Lundqvist och Emma Adrian, hållarhetsstrateg/ungdomsrådets kontaktperson, informerar och 

redovisar ungdomsrådets verksamhet enligt vad som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Ungdomsrådet 2024/2025 

Frågor ställs av Tobias Fagergård (S) och Martina Aronsson (S). 

Kommunfullmäktige tackar för redovisningen med en applåd. 
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§ 85 - Information och redovisning – Lärandenämnden 
Lärandenämndens ordföranden Lars-Gunnar Hellström (C) och förvaltningschefen för 

lärande- och kulturförvaltningen Jimmy Rudelius, informerar och redovisar lärandenämndens 

verksamhet enligt vad som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Lärandenämnden 

Fråga ställs av Stefan Lagesson (KD). 

Kommunfullmäktige tackar för redovisningen med en applåd. 
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§ 86 - Eventuella interpellationer 
Inga interpellationer har lämnats in. Inga interpellationer finns heller att besvara. 
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§ 87 - Eventuella frågor 
Inga frågor ställs av ledamöterna. 
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§ 88 - Eventuella motioner 
Inga motioner har lämnats in till kommunfullmäktige. 
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§ 89 - Aktuellt från/till revisionen 
Revisionsnämndens ordförande Jan-Åke Karlsson (M) informerar enligt följande: 

• Efter årsbokslutet hade man månadsmöte den 25 april 2025. Lisa Pettersson, vd för Nybro 

Bostads AB/AB Nybro Brunn deltog. 

- Stora delar av beståndet > 50 år. 

- Vakanserna ökar. 

- Svårt att se vem som kan ta över fastigheterna eller vill hyra fastigheter → kräver att 

detaljplanerna ändras. 

• Avrapportering - Uppföljning av lokalförsörjning. 

Rekommendationer vid granskningen 2022: 

- Färdigställ och besluta om riktlinjer ”arbetssätt och samverkan” mellan kommunala 

förvaltningar och fastighetsbolag i Nybro kommun. 

- Färdigställ och besluta om riktlinjer för investeringsprogram för om- och nybyggnation. 

- Revisionen noterar att kommunstyrelsen vidtagit åtgärder utifrån rekommendationerna. 

• Revisionen ska ta med sig under året och till den grundläggande granskningen hur 

nämnderna förhåller sig till kommunplanen. 

• Kommande granskning: 

- Föreningsbidrag. 

- Fokusera framåt på lönsamhetsstyrning. 

• Nästa möte med revisionen är den 23 maj 2025. Då kommer Lisa Åberg att presentera sig 

som revisionens nya sakkunniga revisor från KPMG och kommer efter sommaren 2025 att 

efterträda Lars Jönsson. 

• Planering av utbytesdag Kommunala revisorer under hösten 2025 i Nybro. Ett tiotal 

kommuners revisorer kommer att bjudas in. 
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§ 90 - Investeringsbudget för Nybro Kommunbolag AB:s 
bolagskoncern 2025-2034 
Dnr KS 2025-121 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 59.2025, 

att tillstyrka och fastställa investeringsbudget 2025-2027 enligt förslag. 

Beslutsunderlag 
• Investeringsbudget 2025-2027 för Nybro Kommunbolag AB:s bolagskoncern 

Kommunfullmäktige sammanträde 
Tobias Fagergård (S) yttrar sig och förklarar årtalen i rubriken. 

Nybro kommunbolag AB:s beslut 
Styrelsen för Nybro Kommunbolag AB beslutade den 18 mars 2025, § 14, 

att tillstyrka förslaget till investeringsbudget 2025-2027 enligt förslag samt 

att överlämna investeringsbudget som förslag till kommunfullmäktige för fastställelse. 

Redogörelse för ärendet 
Koncernens bolag planerar för investeringar på totalt ca 842 000 000 kr mellan åren 2025-

2027. Cirka 46 % av dessa investeringar kommer att kunna egenfinansieras, men ca 

456 000 000 kr kommer att behöva lånas upp för att kunna genomföras. 

Nybro Bostads AB har ett upplåningsbehov under perioden 2025-2027 på ca 170 000 000 kr 

och AB Nybro Brunn har ett upplåningsbehov på ca 138 000 000 kr. 

Nybro energikoncern har i grunden ett upplåningsbehov under perioden 2025-2027 på ca 

48 000 000 kr, men ytterligare upplåning krävs för att klara likviditeten. Under 2025 behöver 

därför ytterligare 60 000 000 kr lånas och för året 2026 behöver ytterligare 40 000 000 kr 

lånas. 

Därav blir det totala upplåningsbehovet för energikoncernen 148 000 000 kr under perioden 

2025-2027. Detta beror på utebliven limit från Nybro kommuns koncernkonto på banken som 

tidigare kunnat användas samt för att täcka upp för lånebehov som varit året 2024, 

svängningar i likviditeten samt ej likviditetspåverkande poster. Bolaget måste ha en positiv 

kassa på åtminstone 20 000 000 kr per bolag konstant. 
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Vd:s ståndpunkt med motivering 
Under året har koncern-vd och koncerncontroller, efter dialog med styrelsen, påbörjat plane-

ringen av en utveckling av såväl ekonomistyrningen i koncernen, som bolagsstyrningen i 

stort. I planeringen ligger inte minst en översyn av såväl uppföljningsrutiner kring moder-

bolagets ägardialoger med dotterbolagen, men också rent styrningsmässiga åtgärder som att 

utveckla och skärpa koncernstyrningen i styrdokument som ägardirektiv och bolagspolicy. 

Ett viktigt verktyg för att samordna och överblicka ekonomin, hålla koll på kassaflöde och 

lånebehov etc, är att skapa en bättre och mer långsiktig överblick av koncernens investerings-

behov. Därför beslutades i Kommunplan 2025 om ett uppdrag till koncernen om just detta – 

att ta fram en gemensam och 10-årig investeringsplan för hela koncernen. Det finns en bred 

politisk vilja kring att koncernen långsiktigt behöver minska sin låneskuld. 

Då bolagen och framförallt Nybro Bostads AB behöver mer tid på sig att arbeta fram en 

långsiktig 10-årig investeringsplan, kortas investeringsplanerna ner från 10 år till 3 år. Detta 

för att ge bolagen mer tid och rätt förutsättningar för att kunna arbeta fram en långsiktig 10-

årig investeringsplan som är självfinansierade, utan att öka den totala koncernlåneskulden 

framåt. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
För att ekonomin i koncernen ska vara i balans, måste dotterbolagen generera goda resultat 

och tillsammans i kommunkoncernen planera investeringar så att finansieringen är tryggad. 

Nybro kommunkoncern ska sträva efter att sänka den totala koncernlåneskulden på längre sikt 

samt arbeta mot att amortera av sina skulder. 

AB Nybro Brunn och energikoncernen har upplåningsbehov år 2025-2026. Sedan är deras 

investeringar framåt självfinansierade och ingen upplåning behöver ske. Nybro Bostads AB 

har ett upplåningsbehov enligt sin investeringsplan på ca 42 000 000 kr under året 2027. I 

detta ingår framförallt framtida stambyten och K3-underhåll. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Det är dotterbolagens verksamheter som ska generera tillväxt, hållbarhet och gemenskap. Då 

bolagen har olika verksamhetsområden, påverkas de olika perspektiven på olika sätt, men 

viktigt är att bolagen sköts och tillhandhåller tjänster som kommuninvånarna har nytta av. 

Det totala upplåningsbehovet i bolagens 10-årsplan uppgår till 456 000 000 kr och ligger inte i 

plan med strävan att sänka koncernlåneskulden i kommunkoncernen dessa 3 år. I denna plan 

ökas den totala koncernlåneskulden, men målet är att efter dessa 3 år börja med att minska 

den totala koncernlåneskulden genom att bolagen då kan finansiera sina investeringar själva 

utan att låna samt att bolagen ska börja amortera på sina befintliga lån. 
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Beslutet skickas till 
• Christer Kratz, vd för Nybro Kommunbolag AB 

• Lisa Pettersson, vd för Nybro Bostads AB/AB Nybro Brunn 

• Magnus Jonsson, vd för energibolagen 

• Håkan Dahlgren, vid för Sinia i Nybro AB 

• Emma Wiss, koncerncontroller 

• Akten 
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§ 91 - Tillståndsansökan för vattenverksamhet 
Orranäsasjön och Gårdsryd 
Dnr KS 2025-56 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 61.2025, 

att ansöka om tillstånd för vattenverksamhet och uttag av ytvatten ur Orranäsasjön samt 

infiltration av ytvatten i Gårdsryd. 

Beslutsunderlag 
• Bilaga 8.1 - PM tillståndsansökning för vattenverksamhet vid Orranäsasjön och Gårdsryds 

vattentäkt 

• Bilaga 8.2 - Slutrapport Nybros framtida vattenförsörjning 

• Bilaga 8.3 - TB och MKB Tillståndsansökan Orranäsasjön 2024-08-13 

• Bilaga 8.4 - TB och MKB tillståndsansökan Gårdsryd 2024-08-13 

• Bilaga 8.5 - Presentation Tillståndsansökan för vattenverksamhet Orranäsasjön och 

Gårdsryd 

Kommunfullmäktiges sammanträde 
Henric Gustavsson (C) yttrar sig och yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Nybro Energi AB:s beslut 
Nybro Energi AB:s styrelse beslutar 

att ansöka om tillstånd för vattenverksamhet och uttag av ytvatten ur Orranäsasjön samt 

infiltration av ytvatten i Gårdsryd samt 

att skicka ärendet vidare till kommunfullmäktige för slutligt godkännande, med beaktande av 

ärendets betydande karaktär och påverkan på kommunens framtida vattenförsörjning. 

Sammanfattning 
Nybro Energi AB planerar att ansöka om tillstånd för uttag av ytvatten ur Orranäsasjön och 

infiltration av ytvatten i Gårdsryd för att säkerställa en hållbar vattenförsörjning för 

kommunen. Detta är det andra steget i projektet Nybro Framtida Vattenförsörjning. 

Uttaget av ytvatten ur Orranäsasjön syftar till att tillgodose behovet av vattenförsörjning för 

vidare behandling i vattenverket. Infiltrationen av ytvatten i Gårdsryd innebär att behandlat 

ytvatten leds till förekomstområdet för att bidra till att bibehålla grundvattennivåer och 

förbättra vattenkvaliteten i området. 

Ansökan är en del av en större process för att säkerställa en stabil och hållbar vattenförsörj-

ning för regionen och omfattar alla relevanta utredningar och konsekvensbedömningar som 

krävs enligt miljöbalkens bestämmelser. Detta utgör andra steget i Nybros framtida vatten-

försörjning. 
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Nybro Energi AB:s styrelse har den 8 juni 2022 beslutat att låta VA-avdelningen påbörja 

tillståndsprocessen för vattenuttag från Orranäsasjön, ombyggnation av hålldammen och 

infiltrationsåtgärder i Gårdsryd (Dnr MYEN 2022-8). 

Redogörelse för ärendet 
Tillståndsansökan är det första fysiska steget i projektet, eftersom tillstånd för vattenverksam-

het måste beviljas innan några åtgärder kan genomföras. Om tillståndet inte beviljas, kommer 

andra potentiella ytvattentäkter och infiltrationsmöjligheter att behöva utredas. 

Projektet Nybro Framtida Vattenförsörjning har nu kommit till punkt 2 i projektplanen, vilket 

innebär att tillstånd för Orranäsasjön och Gårdsryds vattentäkt står på tur. Ytterligare beslut 

om fortsatt handläggning kommer att skickas till styrelsen efter att punkt 2 är klar och 

tillstånd har beviljats. 

Projektplan för Nybro Framtida Vattenförsörjning 

1. Övergripande projektledning - Fördjupade förstudier, t ex Gårdsryds vattentäkt. 

2. Tillstånd Orranäsasjön och Gårdsryds vattentäkt. 

3. Åtgärder Orranäsasjön - Ombyggnad av hålldamm, intagsledning. 

4. Åtgärder Gårdsryds vattentäkt - Infiltrationsbassänger m m. 

5. Överföringsledningar Orrefors-Nybro - råvatten, dricksvatten, spillvatten, tryckstegrings- 

och pumpstationer. 

6. Nytt ytvattenverk Orrefors - Membranteknik, två linjer. 

7. Åtgärder Gårdsryds vattenverk - Nya anläggningsdelar för radon- och järnavskiljning. 

8. Avveckling av befintliga anläggningar. 

Konsekvensbeskrivning 
Uttaget av ytvatten ur Orranäsasjön och infiltrationen i Gårdsryd förväntas ha både positiva 

och negativa konsekvenser som behöver beaktas noggrant. 

Positiva konsekvenser 

• Projektet kommer att säkerställa en stabil vattenförsörjning för Nybro och omkring-

liggande områden, vilket är viktigt för såväl hushåll som näringsliv. 

• Infiltrationen av ytvatten i Gårdsryd kommer att bidra till att bibehålla och förbättra 

grundvattennivåer, vilket har en gynnsam effekt på det lokala ekosystemet. 

Negativa konsekvenser 

• Påverkan på vattenmiljön i Orranäsasjön genom minskade vattennivåer, vilket potentiellt 

kan påverka den biologiska mångfalden. Dessa negativa konsekvenser uppkommer endast 

vid upprepade torrår och inte i normalfallet. 

• Anläggningsarbetet i både Orranäsasjön och Gårdsryd kan medföra tillfälliga störningar för 

boende och djurliv i närområdet. 
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En ytterligare konsekvens att beakta är eventuella långsiktiga effekter på grundvattenbalansen 

i området. Det är viktigt att noggrant utvärdera dessa aspekter för att säkerställa att projektet 

bidrar till en långsiktigt hållbar vattenförsörjning utan att orsaka obalanser i ekosystemen. 

Ekonomi 
De ekonomiska konsekvenserna av projektet inkluderar främst kostnaden för hanteringen av 

tillståndsansökan i domstol. Denna kostnad beräknas inte vara någon större kostnad och utgör 

därmed ingen betydande belastning på projektets budget. 

 

Beslutet skickas till 
• Nybro Energi AB 

• Akten 
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§ 92 - Revidering av taxa för ärenden inom alkohollagen, 
lag om tobak och liknande produkter, lag om tobaksfria 
nikotinprodukter, lag om handel med vissa receptfria 
läkemedel samt spellagen 
Dnr KS 2025-112 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 63.2025, 

att godkänna och anta förslag till Taxa för alkohollagen, lag om tobak och liknande 

produkter, lag om tobaksfria nikotinprodukter, lag om handel med vissa receptfria läkemedel 

samt spellagen från och med den 1 juni 2025. 

Beslutsunderlag 
• Taxebilaga från 2025-06-01 ”Taxa för alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter, 

lag om tobaksfria nikotinprodukter, lagen om handel med vissa receptfria läkemedel samt 

spellagen” 

Ligger en jämförelsefil med som heter ”gula markeringar” – den visar ändringarna 

Miljö- och byggnämndens beslut 
Miljö- och byggnämnden beslutade den 6 mars 2025, § 11, 

att godkänna förvaltningens förslag till Taxa för alkohollagen, lag om tobak och liknande 

produkter, lag om tobaksfria nikotinprodukter, lag om handel med vissa receptfria läkemedel 

samt spellagen från och med den 1 juni 2025 samt 

att överlämna taxan till kommunfullmäktige för beslut. 

Redogörelse för ärendet 
I propositionen 2024/25:86 Bättre förutsättningar för besöksnäringen i fråga om småskalig 

produktion av alkoholdrycker, föreslås att det ska införas en möjlighet till småskalig gårds-

försäljning av alkoholdrycker i syfte att förbättra förutsättningarna för lokal besöksnäring. 

Regeringen bedömer att det är förenligt med EU-rätten att införa en småskalig gårdsförsälj-

ning, samtidigt som detaljhandelsmonopolet värnas. En förutsättning är att begränsningar 

införs i syfte att säkerställa att försäljningen är begränsad och att det är besöket snarare än 

försäljningen som står i centrum. Det föreslås därför bl a krav på tillstånd för gårdsförsäljning 

och att alkoholdryckerna är egentillverkade. Enbart småskaliga oberoende tillverkare ska få 

meddelas gårdsförsäljningstillstånd. Gårdsförsäljning ska endast få ske till konsumenter som 

deltar i ett kunskapshöjande besöksarrangemang som anordnats av tillverkaren. Tillstånds-

havaren ska få bedriva gårdsförsäljning från endast ett försäljningsställe. Försäljningen till 

varje enskild konsument ska inte få överstiga 0,7 liter spritdrycker, 3 liter vin, 3 liter starköl 

och 3 liter andra jästa alkoholdrycker vid samma besökstillfälle. 
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De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 juni 2025. Reformen bör utvärderas och de nya 

bestämmelserna om gårdsförsäljning föreslås gälla i 6 år från ikraftträdandet. 

Kommunerna föreslås bli tillstånds- och tillsynsmyndighet. Kommunerna får även ta ut en 

avgift för detta. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Trots att lagen ännu inte har beslutats av Riksdagen, bör taxan snarast justeras i enlighet med 

förslaget. Enligt propositionen ska lagen träda ikraft den 1 juni 2025. 

Den som vill bedriva gårdsförsäljning av alkoholdrycker föreslås debiteras likvärdig nivå för 

prövningsavgift som ansökan för restauranger med stadigvarande serveringstillstånd har idag 

(tio timmar, det vill säga 12 500 kr med 2025 års fastställda nivå på timavgift). Den årliga 

tillsynsavgiften föreslås vara på samma nivå som för stadigvarande serveringstillstånd enligt 

normalöppettid till kl 01.00, det vill säga fem timmar i årlig tillsynsavgift. 

Förvaltningen bedömer att någon enstaka verksamhet i Nybro kommun kan komma att ansöka 

om tillstånd för gårdsförsäljning. Intäktsökningen och merarbetet bedöms vara ganska litet. 

Lagstöd (enligt proposition 2024/25:86) 

5 a kap. alkohollagen 

1 § - För gårdsförsäljning krävs det tillstånd (gårdsförsäljningstillstånd). 

6 § - Ansökan om gårdsförsäljningstillstånd görs skriftligen till den kommun där försäljnings-

stället är beläget. 

17 § - Kommunen får ta ut en avgift för prövningen av ansökan om gårdsförsäljningstillstånd 

enligt de grunder som beslutas av kommunfullmäktige. 

Kommunen får också ta ut en avgift för tillsyn enligt 9 kap. av den som har tillstånd att be-

driva gårdsförsäljning. 

I taxeförslaget har även ansökan för provsmakningstillstånd lagts till då tidigare beslutad taxa 

saknat denna. Bedömning görs att likvärdig nivå ska ligga för vad avgiften är för ansökan 

stadigvarande tillståndshavare servering är, det vill säga tio timmar för en ansökan. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Förslaget bedöms ha mindre inverkan på ekonomin. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Avgifterna bedöms vara rimliga för kommunens vision. 
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Beslutet skickas till 
• Stefan Löfhede, alkoholhandläggare 

• För publicering på intranät och nybro.se 

• Akten 
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§ 93 - Utträde av fastigheten Krutgården 13 ur verksam-
hetsområdet för kommunala vattentjänster (vatten och 
spillvatten) 
Dnr KS 2025-113 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 68.2025. 

att fastigheten Krutgården 13, Nybro kommun, ska utträda ur verksamhetsområdet för de 

kommunala vattentjänsterna vatten och spillvatten. 

Beslutsunderlag 
• Bilaga 1 - Översiktskarta för orientering samt karta som visar fastighet för vilken beslutet 

gäller 

Redogörelse för ärendet 
Fastigheten Krutgården 13 är för närvarande ansluten till kommunalt vatten och spillvatten. 

Enligt planerna ska byggnaderna på fastigheten rivas och inte återuppbyggas, vilket innebär 

att behovet av kommunala vattentjänster kommer att upphöra. Ställningstagande har gjorts i 

den Fördjupade översiktsplanen för Nybro stad (kommunfullmäktige den 15 juni 2022, § 123) 

gällande framtida markanvändning. Dessa ställningstaganden har gjorts utifrån att det finns 

problem med instängt vatten i området, som bland annat ansamlas på den aktuella fastigheten. 

Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster (LAV) reglerar kommunernas skyldigheter och 

rättigheter när det gäller vatten och avlopp. Enligt LAV är kommunen skyldig att ordna 

allmänna vattentjänster om det behövs med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller 

miljön. När ett behov av vattentjänster upphör, exempelvis genom att bebyggelse rivs, kan 

kommunen besluta om att fastigheten ska utträda ur verksamhetsområdet. Beslut om verksam-

hetsområde ska fattas av kommunfullmäktige då det ska säkerställas att de är i linje med 

kommunens övergripande mål. Eftersom detta förslag till beslut anses vara i enlighet med den 

Fördjupade översiktsplanen för Nybro stad, kommer miljö- och byggnämnden samt samhälls-

byggnadsnämnden enbart att få information om ärendet. Förslaget till beslut har remitterats 

till VA-huvudman och miljö- och byggverksamheten. 

Konsekvenser om att fastigheten lyfts ur verksamhetsområde är att kommunens VA-huvud-

man kommer att upphöra med att tillhandahålla vatten- och avloppstjänster till fastighet 

Krutgården 13 och att vatten och spillvattenledningar tas ur drift och pluggas. Förslaget 

innebär också mer övergripande att ytan kan komma att avlasta dagvattenanläggningar då 

vatten samlas här och rivningen på sikt innebär ökad infiltrationskapacitet. 
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Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Samhällsbyggnadsförvaltningens planeringsverksamhet har handlagt ärendet främst utifrån att 

tillgängliggöra ytan för förändrad markanvändning enligt Fördjupad översiktsplan för Nybro 

stad. De ekonomiska konsekvenserna bedöms initialt gynna kommunen som markägare. 

Besparingar kan också förväntas genom minskade problem med översvämningar då fastig-

heten tillgängliggörs för ett befintligt behov av klimatanpassning. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Kommunen som fastighetsägare kommer att få minskade VA-avgifter. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Beslutet bidrar övergripande till hållbar utveckling av Nybro stad med anpassning till ett 

förändrat klimat där kommuninvånare är i fokus. 

 

Beslutet skickas till 
• Nybro Energi AB, VA-huvudman 

• Ida Göransson, VA-ingenjör, Nybro Energi AB 

• Samhällsbyggnadsnämnden 

• Miljö- och byggnämnden 

• Joakim Stenström, miljöinspektör, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Akten 
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§ 94 - Utvidgning av verksamhetsområde för vatten- och 
spillvattentjänst att omfatta Kvarnegården 1:8 i Flerohopp, 
Nybro kommun 
Dnr KS 2025-122 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 69.2025, 

att utvidga verksamhetsområde för de allmänna vattentjänsterna vatten- och spillvatten till att 

omfatta del av fastigheten Kvarnegården 1:8 i Flerohopp, Nybro kommun (bilaga 1). 

Beslutsunderlag 
• Bilaga 1 - Karta som visar del av fastigheten som förslaget avser (röd skrafferad yta) 

Redogörelse för ärendet 
Fastigheten Kvarnegården 1:8 är belägen i Flerohopp, Nybro kommun. Tidigare har det 

funnits problem med avloppshanteringen på fastigheten, men situationen var då så akut att 

kommunalt VA inte kunde dras fram. Fastighetsägaren beviljades då tillstånd för en infiltra-

tionsanläggning. Nu har fastighetsägaren själv påtalat behovet av vatten och spillvatten och 

kommunen anser att det är angeläget att införliva fastigheten i verksamhetsområdet. 

Förvaltningen har genomfört en utredning av möjligheten och lämpligheten att utvidga 

verksamhetsområdet för allmänna vattentjänster till att omfatta fastigheten Kvarnegården 1:8. 

Utredningen har omfattat tekniska, juridiska och miljömässiga aspekter. Miljö- och bygg-

verksamheten samt VA-huvudman har varit involverade i utredningen och utkast till besluts-

förslaget har internremitterats till desamma. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningen bedömer att det är lämpligt att utvidga verksamhetsområdet för de allmänna 

vattentjänsterna vatten och spillvatten till att omfatta del av fastigheten Kvarnegården 1:8. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
För VA-huvudman genereras kostnader vid utbyggnad av VA-nätet och intäkter genereras 

genom att anslutningsavgifter faktureras fastighetsägaren. Fastighetsägaren belastas med 

kostnader för anslutning och därefter med brukningsavgifter. Anslutningsavgiften är enligt 

gällande VA-taxa då förbindelsepunkt har förmedlats till fastigheten. Hur lång tid VA-

huvudman har på sig att ansluta en fastighet till verksamhetsområde, regleras genom lag 

(2006:412) om allmänna VA-tjänster. 

Juridiskt 
Beslutet bidrar till att kommunen lever upp till de krav som ställs genom lagen (2006:412) om 

allmänna vattentjänster. 
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Visionens tre perspektiv 
Tillgång till rent vatten och en god spillvattenhantering är ett grundläggande behov och en 

förutsättning för boende i hela kommunen. Kommunen har enligt lag (2006:412) om allmänna 

vattentjänster skyldighet och möjlighet att bidra till detta genom beslut att låta VA-huvudman 

överta ansvaret. För fastigheten Kvarnegården 1:8 minskar risken för förorening av grund-

vatten och vattendrag genom ett kommunalt ansvar då det anses vara svårt att lösa VA-

försörjningen enskilt. Detta bidrar till en mer hållbar miljö. 

 

Beslutet skickas till 
• Nybro Energi AB, VA-huvudman 

• Ida Göransson, VA-ingenjör, Nybro Energi AB 

• Samhällsbyggnadsnämnden 

• Miljö- och byggnämnden 

• Joakim Stenström, miljöinspektör, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Charlotte Andersson, vattenhandläggare, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Akten 
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§ 95 - Revidering av förbundsordning för 
Räddningstjänsten Sydost 
Dnr KS 2025-125 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 70.2025, 

att beslutad förbundsordning för Räddningstjänsten Sydost revideras enligt förslaget nedan, 

avseende § 3, § 5.2 och § 22 samt bilagt beslutsunderlag. 

Beslutsunderlag 
• Hemställan till ägarkommunerna gällande revidering av förbundsordning 

Räddningstjänsten Sydost 

• Förslag till reviderad förbundsordning för Räddningstjänsten Sydost 

• Protokoll från direktionsmöte - Räddningstjänsten Sydost 2025-03-07 

Jäv 
Tobias Fagergård (S) och Daniel Lindvall (M) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 

Redogörelse för ärendet 
Inför förbundsbildningen av Räddningstjänsten Sydost togs under hösten 2022 fram en 

förbundsordning, som kom att gälla från den 1 januari 2023. 

Under de drygt 2 år som kommunalförbundet har varit i drift, har verksamheten utvecklats på 

ett sätt som föranleder behov av förändring i förbundsordningen. 

Den första förändringen avser § 3 ”Ändamål och uppdrag”. Räddningstjänsten Sydost 

bedriver i vissa fall tillståndspliktig verksamhet enligt lagen om brandfarliga och explosiva 

varor. I dessa fall är det inte möjligt att följa den nuvarande skrivelsen i förbundsordningen 

där Räddningstjänsten Sydost är tillståndsmyndighet. Med anledning av detta har följande 

stycke kompletterats § 3: 

”Ansvaret enligt lagen om brandfarliga och explosiva varor omfattar inte tillståndshantering 

och tillsyn avseende räddningstjänstens egen verksamhet och tillståndspliktiga varor enligt 

denna lag”. Skrivelsen innebär att i dessa särskilda fall är den kommun där hanteringen sker 

som är tillstånds- och tillsynsmyndighet. 

Direktionen för Räddningstjänsten Sydost föreslår även revidering av § 5.2 ”Direktionen och 

tillsättning”. När nuvarande förbundsordning beslutades var andemeningen att interimsdirek-

tionen efter 2023 skulle ersättas av en ordinarie direktion. Sedan dess har beslut fattats att 

interimsdirektionen ska kvarstå mandatperioden ut. Med anledning av detta har texten i § 5.2 

uppdaterats med information om detta. 
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Avslutningsvis föreslås en förändring i § 22 gällande arvoden. I nuvarande förbundsordning 

anges att Kalmar kommuns arvodesregler för förtroendevalda ska tillämpas för förbundets 

ledamöter, ersättare och revisorer. Kalmar kommuns arvodesregler är inte fullt ut tillämpbara 

i kommunalförbundets verksamhet, varpå det istället föreslås att beslut om arvoden och andra 

ekonomiska förmåner fattas i direktionen för Räddningstjänsten Sydost. 

 

Beslutet skickas till 
• Räddningstjänsten Sydost 

• Akten 
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§ 96 - Besvarande av motion – Utred varför Nybro kommun 
ökat sin personalstyrka samtidigt som kommunens 
invånarantal sjunkit 
Dnr KS 2024-247 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av kommunstyrelsen, § 73.2025, 

att godkänna förvaltningens yttrande nedan och genom yttrandet anse motionen ”Utred varför 

Nybro kommun ökat sin personalstyrka samtidigt som kommunens invånarantal sjunkit” 

besvarad samt 

att notera informationen till protokollet. 

Beslutsunderlag 
• Motion från Blå Union 2024-06-17 - Utred varför Nybro kommun ökat sin personalstyrka 

samtidigt som kommunens invånarantal sjunkit!  

• Utredning - Svar på motion varför Nybro kommun ökat sin personalstyrka samtidigt som 

kommunens invånarantal sjunkit 

Kommunfullmäktiges behandling 
Daniel Lindvall (M) kommenterar och tackar för svaret. 

Kommunstyrelsen den 22 april 2025, § 73, 

Yrkanden 
Christina Davidson (C) och Lars-Gunnar Hellström (C) yrkar bifall till arbetsutskottets 

förslag. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

att godkänna förvaltningens yttrande nedan och genom yttrandet anse motionen ”Utred varför 

Nybro kommun ökat sin personalstyrka samtidigt som kommunens invånarantal sjunkit” 

besvarad samt 

att notera informationen till protokoll. 

Kommunstyrelseförvaltningen yttrande 
Kommunstyrelsen föreslås besluta 

att lämna nedanstående förslag till yttrande gällande varför Nybro kommun ökat sin personal-

styrka samtidigt som kommunens invånarantal sjunkit till Blå Union samt 

att notera informationen till protokollet. 
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Redogörelse för ärendet 
Ledamöterna Daniel Lindvall (M), Stefan Lagesson (KD) och Ola Håkansson (L) har den 14 

juni 2024 lämnat in en motion till kommunfullmäktige enligt nedan: 

Nybro kommun har en besvärlig ekonomisk situation, där underskottet för 2024 enligt 

prognos pekar på storleksordning 45 miljoner negativ avvikelse mot budget är cirka 60 

miljoner. Detta gör att vi inom Blå Union för Nybro (M, KD och L) är mycket bekymrade 

över kommunens ekonomi. Vi menar att det behöver ske en genomgång av hur det kommer 

sig att kommunens kostym ökat samtidigt som befolkningen minskat. Den vi tycker ska göra 

denna genomgång är kommunchefen, som är relativt ny inom organisationen. Det kan finnas 

många anledningar som lagkrav, högre bemanningstäthet eller nya uppdrag för att nämna 

några. 

Detta gör att vi yrkar: 

att kommunchefen får i uppdrag att utreda vad det beror på att Nybro kommun ökat sin 

personalstyrka från 1 808 personer 2016 till 1 936 personer 2023 samtidigt som kommunens 

invånarantal minskar från 20 311 personer till 20 14 personer, 

att uppdraget svarar på frågorna: Vad är det som göra att personalstyrkan ökat, vilken typ av 

personal är det som ökat och i vilka verksamheter har personalen ökat samt 

att uppdraget svarar på hur mycket denna personalökning kostar Nybro kommun under 1 års 

tid. 

Ärendet har handlagts av HR-strateg, kvalitetsutvecklare, ekonom samt utvecklingschef. 

Underlag och svar har tagits fram i dialog med förvaltningarna och en intern remiss har även 

genomförts i syfte att säkerställa de enskilda förvaltningarnas kunskap. 

Redogörelse för ärendet 
Utredningen ”Svar på motion varför Nybro kommun ökat sin personalstyrka samtidigt som 

kommunens invånarantal sjunkit” framgår i sin helhet av beslutsunderlaget. 

Nybro kommun ökade sin personalstyrka under åren 2016-2023. Förhållandet mellan 

invånarantal och årsarbetare visar på en ökning i andel som går från 8,4 % (2016) till 9,8 % 

(2023). Under perioden minskade invånarna i Nybro kommun med 166 personer (0,8 %), för 

att under samma period öka antalet årsarbetare med 266 personer (15,6 %). Högst 

invånarantal ses under 2017 och flest årsarbetare ses under 2020. 

Mellan åren 2017 och 2018 ökade antalet årsarbetare med närmare 100 personer. Under 

samma period återfinns en minskning av invånarantal med 56 invånare. Störst ökning av 

invånarantalet sker mellan åren 2016 och 2017 (+95 personer). Mellan åren 2022 och 2023 

minskade kommunen invånarantalet med 158 personer, vilken också är det största 

minskningen under perioden som granskas. 

Förändrad lagstiftning, ökade krav och en ökad komplexitet i ärenden är några av de faktorer 

som har bidragit till denna utveckling. Enligt Sveriges Kommuner och Regioners rapport 

Personalen i välfärden från mars 2024, är trenden med ökande personalstyrka, samtidigt som 

invånarantalet minskar, inte unik för Nybro kommun, utan syns i hela Sverige. 
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De yrkesgrupper som ökat mest återfinns inom serviceområdet och då kopplat till den utförar-

tjänst som sker på beställning av omsorgsförvaltningen. En tjänst som startades upp i mars 

2021 och som i sin tur är kopplad till hemtjänsten och biståndsbedömt städ. I ökningen åter-

finns även satsningen på en mindre bemanningspool (påbörjades under 2022) med syfte att 

hantera frånvaro. Omsorgsförvaltningen visar på den största ökning av årsarbetare (33 %). 

Vid en korstabulering med åldrar synliggörs att antalet invånare i åldersgrupperna 80-89 och 

90-98 år har ökat, vilket kräver mer personal och därmed en ökning av lönekostnader som 

följd. Här återfinns även vikariekostnader, hög sjukfrånvaro och kvalificerad övertid. 

Det finns en stark korrelation mellan ökningen av personalstyrkan i Nybro kommun och 

ökade lönekostnader. En generell ökning av antalet årsarbetare bidrar till högre totala 

personalkostnader. Inom socialtjänsten och äldreomsorgen har ökade krav och behov lett till 

fler anställda och högre löner. Även demografiska förändringar, som en åldrande befolkning 

med ökat behov av personal inom äldreomsorgen, ökning av barn i skolåldern fram till 2020, 

har spelat en roll och påverkar därmed kostnaderna inom omsorg och utbildning. 

Effektiviseringar och omstruktureringar syns tydligast på kommunstyrelseförvaltningen och 

då i form av minskad personalstyrka, särskilt efter det att räddningstjänsten gick in i 

kommunalförbundet Räddningstjänsten Sydost och arbetsmarknadsenheten in i Sinia. 

Alla förvaltningar uppvisar en ökning av personalkostnader under efterfrågad period. 

Undantaget är kommunstyrelseförvaltningen som under perioden verksamhetsavvecklat 

räddningstjänsten, som gått in i kommunalförbundet Räddningstjänsten Sydost. 

Kostnadsökningarna har en stark korrelation med ökat antal medarbetare. Antalet årsarbetare 

har ökat från 1 703 år 2016 till 1 969 år 2023, personalkostnaderna visar på en ökning från 

898 139 000 kr (2016) till 1 202 426 000 kr (2023). Det ger i sin tur en snittökning per år med 

43 469 000 kr, den procentuella ökningen ger 4,3 % per år under samma period. 

Personalkostnaderna för kommunstyrelseförvaltningen ökade stadigt mellan åren 2017 och 

2022 för att kraftigt minska vid årsskiftet 2022/2023. Minskningen beror på att räddnings-

tjänsten gick in i kommunalförbundet Räddningstjänsten Sydost och effektiviseringar inom 

arbetsmarknadsenheten som gick in i Sinia. 

Omsorgsförvaltningen har haft den största ökningen i personalkostnader mellan 2016-2023, 

främst på grund av den åldrande befolkningen och ökade behov inom äldreomsorgen. Antalet 

invånare i åldersgrupperna 80-89 och 90-98 år har ökat, vilket kräver mer personal och högre 

lönekostnader. Här ingår även vikariekostnader, hög sjukfrånvaro och kvalificerad övertid. 

Inom lärande- och kulturförvaltningen ökade personalkostnaderna mellan 2016-2019, för att 

minska mellan 2020-2022 och återigen öka under 2023. Antalet årsarbetare ökade stadigt, 

men det finns en statistisk avvikelse, där kostnaderna pikade 2019, medan årsarbetarna pikade 

2020. Antalet barn i åldrarna 1-19 år ökade fram till 2020, men började sedan minska. An-

passad grundskola har haft en stadig ökning mellan 2016-2022. 

Individ- och familjeförvaltningen visar på ökade kostnader från 206 000 000 kr (2016) till 

247 000 000 kr (2023). 
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Löneökningen har under perioden i snitt ökat med 2,5 % per år, därtill en snittökning av 

personalomkostnaderna (PO) med 2,27 % per år. 

 

Beslutet skickas till 
• Daniel Lindvall 

• Stefan Lagesson 

• Ola Håkansson 

• Individ- och familjeförvaltningen 

• Lärande- och kulturförvaltningen 

• Omsorgsförvaltningen 

• Samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Ekonomienheten 

• Personalenheten 

• Camilla Kallenberg, utvecklingschef 

• Nathali Sjöholm, HR-strateg 

• Sofia Nicklasson, kvalitetsutvecklare 

• Stephanie Jovanovska, ekonom 

• Akten 
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§ 97 - Fyllnadsval av ny ersättare i stiftelsen Qvarnaslät – 
Nybro Hembygdsgård efter Jonny Andersson (KD) 
Dnr KS 2025-44 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att utse 

KD Ulla Eriksson, Svalehult 142, 382 96 Nybro, till ny ersättare i stiftelsen Qvarnaslät – 

Nybro Hembygdsgård till och med ordinarie årsstämma våren 2026. 

 

Beslutet skickas till 
• Länsstyrelsen Östergötland 

• Stiftelsen Qvarnaslät – Nybro Hembygdsgård 

• Ulla Eriksson 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 98 - Begäran om entledigande från uppdragen som 
nämndeman och ersättare i miljö- och byggnämnden, 
Linus Carlsson (S) 
Dnr KS 2025-136 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Linus Carlssons (S) begäran om entledigande från uppdragen som nämndeman och 

ersättare i miljö- och byggnämnden. 

Redogörelse för ärendet 
Linus Carlsson (S) har den 31 mars 2025 begärt om entledigande från uppdragen som 

nämndeman och ersättare i miljö- och byggnämnden. 

 

Beslutet skickas till 
• Tingsrätten 

• Linus Carlsson 

• Malin Lindgren, miljö- och byggnämndens sekreterare – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 99 - Begäran om entledigande från uppdraget som 
ersättare i lärandenämnden, Petra Johansson (SD) 
Dnr KS 2025-190 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar på förslag av valberedningen 

att bevilja Petra Johanssons (SD) begäran om entledigande från uppdraget som ersättare i 

lärandenämnden. 

Redogörelse för ärendet 
Petra Johansson (SD) har den 6 maj 2025 begärt om entledigande från uppdraget som 

ersättare i lärandenämnden. 

 

Beslutet skickas till 
• Petra Johansson 

• Johanna Callenryd – sekreterare i lärandenämnden – för kännedom 

• Milanka Maksimovic, administratör 

• Akten 
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§ 100 - Anmälningsärende 
• Ej verkställda beslut, kvartal 1 2025 – individ- och familjenämnden (Dnr KS 2025-173). 
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§ 101 - Nästa sammanträde 
Kommunfullmäktiges ordförande Börje Slättman (S) informerar om att nästa sammanträde 

med kommunfullmäktige kommer att hållas den 16 juni 2025, kl 15.00 i Stadshussalen, 

Stadshuset. 

 

 


